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Protokół nr XI/15 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej w dniu 27 sierpnia 2015 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Zastępcę Burmistrza Śmigla, 

Radnych Rady Powiatu, pracowników Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek 

podległych Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, radcę prawnego, 

mieszkańców Gminy oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XI sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie i przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli   

   w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu, 

2) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie, 

3) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie, 

4) w sprawie przekazania problemu do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną, 

5) w sprawie przyjęcia „Strategii  Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do  roku 2025”, 

6) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami  dziecięcymi  oaz 

dziennymi opiekunami,  

7) w sprawie zmiany siedziby lokalu Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 6 w 

Poladowie dla wyborów do Paramentu RP zarządzonych na dzień 25 października  

2015  r., 

8) w sprawie nie  wyrażenia zgody na przejęcie  działki oznaczonej nr geod.  82, 

położonej w Robaczynie.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że w porządku sesji w poz. 10 ppkt.4 znajduje 

się uchwała w sprawie przekazania problemu do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. W 

związku z wątpliwościami jakie pojawiły się już po zaplanowaniu sesji Przewodniczący Rady 

wniósł o wycofanie z porządku obrad w/w uchwałę. Jednocześnie poinformował, że sprawa 

dotyczy mieszkanki Śmigla, która przekazała korespondencję pomiędzy nią a Zakładem          

Wod – Kan, celem zainteresowania się tą sprawą przez Radę.  

Pytań radni nie mieli. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady co w przypadku Rady Miejskiej 

Śmigla jest 8. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę 

głosów: 

.- „za” wycofaniem uchwały z porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wycofana. 

Przewodniczący Rady poinformował, że została przygotowana w tym temacie 

uchwała w sprawie przekazania wniosku. Według właściwości wniosek zostanie przekazany 

radzie nadzorczej zakładu, celem rozpatrzenia. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady co w przypadku Rady Miejskiej 

Śmigla jest 8. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę 

głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby tę uchwałę wprowadzić jako pkt 10 ppkt. 4  - 

w miejsca wycofanej uchwały. 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał pismo jakie wpłynęło 24 sierpnia br. do 

Biura Rady z prośbą o włączenie uchwał do porządku obrad sesji. Uchwały w sprawie: 

1) ustalenia wysokości stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego 

zakładu budżetowego na 2015 rok. 

2) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 

3) dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                

na lata 2015-2025 

 Następnie Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Śmigla – Jarosława Buko o 

krótkie wprowadzenie do wymienionych uchwał. 

 

1) w sprawie ustalenia wysokości stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na 2015 rok. 

 

Pan Skarbnik wyjaśnił, że z budżetu jednostki samorządu terytorialnego mogą być 

udzielone dotacje przedmiotowe dla zakładów budżetowych, kalkulowane według stawek 

jednostkowych. Ustalenie stawki dotacji przedmiotowej należy do kompetencji organu 

stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego. Przyznanie dotacji ma umożliwić naprawę 

i remonty budynków i lokali komunalnych administrowanych i zarządzanych przez Zakład 

Gospodarki Mieszkaniowej w Śmiglu, a w szczególności uszczelniania i remontów pokryć 

dachowych. Na skutek działania sił natury i wieloletniego braku remontów, dachy wykazują duże 

nieszczelności. Wykonanie remontów dachów budynków mieszkalnych komunalnego zasobu 

mieszkaniowego Gminy Śmigiel – kalkulacja dla 11.254 m² powierzchni użytkowej budynków x 
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18,66 zł./m² = 209.999,64 zł. 
Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było. 

Przewodniczący Przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia omówionej 

uchwały. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby tę uchwałę wprowadzić jako pkt 10 ppkt. 9 . 

 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 
 

Skarbnik wyjaśnił, że zmiany w planie dochodów dotyczą:  

Dział 010 w rozdziale 01095 zwiększenie o kwotę 5.397,00 zł dotyczy pomocy finansowej 

współfinansowanie projektu „Jak nas widzą tak nas piszą – upiększanie terenu wokół 

świetlicy w Czaczu” oraz „Pięknieją Karśnice – budowa placu zabaw” zwiększenie o kwotę 

4542,00 zł. Takie same kwoty zaplanowano po stronie wydatków w dziale 921.  

Dział 600 zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł dotyczy pomocy finansowej z Województwa 

Wielkopolskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie kolei wąskotorowej w Śmiglu. Taka 

sama kwota została wprowadzona po stronie wydatków.  

Dział 700 i 756 zwiększenie dochodów o kwotę 56.590,00 zł dotyczącą: służebności przesyłu 

linii energetycznych, przekształcenia wieczystego użytkowania w prawo własności, oraz 

odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat.  

Dział 801 zwiększenie o kwotę 600,00 zł dotyczy dochodów za wynajem sali gimnastycznej 

w Szkole w Bronikowie.  

Dział 851 zwiększenie o kwotę 60.000,00 zł dotyczy środków z Urzędu Marszałkowskiego na 

realizację zadania pod nazwą "Uzależnia mnie tylko sport". Taka sama kwota została 

wprowadzona po stronie wydatków.  

Dział 900 dotyczy opłaty produktowej za lata 2004-2013 z WFOŚiGW o kwotę 1.000,00 zł  

Zmiany w planie wydatków dotyczą:  

Dział 600 rozdział 60016 dokonano przeniesienia środków związanych bieżącym 

utrzymaniem dróg w Morownicy w kwocie 3.893,00 zł są to środki z terenu działania radnego 

na zakup ławek na plac zabaw w Machcinie oraz zakup ławostołów przy świetlicy w 

Żegrówku, przeniesienia dokonano do działu 921. W załączniku Nr 6 „Plan wydatków 

majątkowych jednorocznych w roku 2015 po zmianach” dokonuje się zmiany nazwy zadania 

z „Budowa mostu na Samicy w Czaczu” na „Budowa przepustu na Samicy w Czaczu.”  

Dział 700 rozdział 70004 dotację przedmiotową dla Zakładu Budżetowego w Śmiglu w 

łącznej kwocie 210.000,00 zł z przeznaczeniem na remonty dachów w budynkach 

komunalnych. Wydatek został zaplanowany w budżecie na sesji czerwcowej – zmianie uległ 

rodzaj dotacji z celowej na przedmiotową. W rozdziale 70005 zmieniono zadanie 

inwestycyjne – „Wykup gruntów pod drogi” na „Budowa klatki schodowej w budynku przy 

ul. Św Wita Śmiglu w kwocie 30.000,00 zł.  

W dziale 750 zabezpieczono środki na zakup urządzenia do ochrony sieci komputerowej –

UTM oraz na zakup ławek i parasoli na uroczystości gminne, a także zabezpieczono środki w 

budżecie na gminne obchody dnia seniora  
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rozdział 80101 zwiększenie wydatków o kwotę 600,00 zł z przeznaczeniem na położenie 

chodnika przy bocznym wejściu do szkoły. Dotyczy to szkoły podstawowej w Bronikowie. 

Dział 900 zabezpieczono środki na dofinasowanie opracowania Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel z WFOŚIGW w Poznaniu w kwocie 19.200,00 zł. dział 

921 rozdział 92109 zwiększenie wydatków z przeznaczeniem na dotację celową dla Centrum 

Kultury w kwocie 75.000,00 zł, na kompleksową termomodernizację budynku.  

Dział 926 rozdział 92605 zwiększenie wydatków o kwotę 30.000,00 zł, na wymianę murawy na 

boisku w Śmiglu oraz zwiększenia środków na zadanie inwestycyjne „Zakup i montaż sprzętu – 

siłownia napowietrzna” o kwotę 10.000,00 zł. – zadania realizowane przez OKFiR. Dokonano 

przeniesienia środków z terenu działania radnego na boisko Wonieść w kwocie 3.634,00 zł 
Radny Sławomir Grzelczyk zapytał co spowodowało te zmiany, czy wzrost wydatków czy 

dochodów?  

Skarbnik Śmigla odpowiedział, że zarówno i dochody się zmieniły jak i wydatki. 

Więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było. 

Przewodniczący Przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia omówionej uchwały. W 

głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby tę uchwałę wprowadzić jako pkt 10 ppkt. 10  

 

3) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                

na lata 2015-2025. 

 

Skarbnik Śmigla wyjaśnił, że zmiany w tej uchwale są wypadkowa zmian uchwały 

budżetowej. wprowadzono między innymi  zmiany w zakresie dostosowania prognozy w zakresie 

planowanych dochodów , wydatków, przychodów i rozchodów. W przychodach budżetu roku 

2015 zostały zmienione źródła i kwoty, wprowadzono częściowo wolne środki w wysokości 

6.866.191,00 zł oraz w pozycji przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek nie zmieniona 

została kwota planowanej pożyczki zgodnie z transzą jaka powinna wpłynąć w roku 2015. 

Transza pożyczki wynika z zaciągniętej już w latach poprzednich pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. W wyniku wprowadzonych zmian deficyt 

budżetu wynosić będzie 8.730.878,00 zł. Deficyt ten planuje się pokryć z wolnych środków oraz 

pożyczki. Po wprowadzeniu zmian nie ulega zwiększeniu planowana kwota długu na koniec roku 

2015 i lata następne. Tym samym nie uległy zwiększeniu planowane spłaty rat kapitałowych 

pożyczek i kredytów począwszy od roku 2016. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było. 

Przewodniczący Przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia omówionej 

uchwały. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” wprowadzeniem uchwały do porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby tę uchwałę wprowadzić jako pkt 10 ppkt. 11 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku 

obrad.  W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” przyjęciem zmienionego porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 
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Porządek sesji został zmieniony i jest następujący: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie i przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej 

kontroli  w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu, 

2) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie, 

3) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie, 

4) w sprawie przekazania wniosku, 

5) w sprawie przyjęcia „Strategii  Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do  roku 

2025”, 

6) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami  dziecięcymi  oaz 

dziennymi opiekunami,  

7) w sprawie zmiany siedziby lokalu Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 6 w 

Poladowie dla wyborów do Paramentu RP zarządzonych na dzień 25 

października  2015  r., 

8) w sprawie nie  wyrażenia zgody na przejęcie  działki oznaczonej nr geod.  82, 

położonej w Robaczynie, 

9) w sprawie ustalenia wysokości stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na 2015 rok. 

10) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 

11) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                

na lata 2015-2025. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji.  

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z X sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 
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Protokół przyjęto jednogłośnie.  

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

Następnie Przewodniczący Rady krótko przybliżył informacje dotyczącą pobytu w 

partnerskim Balatonfűzfő na Węgrzech. Zaproszenie, które zostało skierowane na ręce Pani 

Burmistrz było dla czterech osób. W wyjeździe uczestniczyli Pani Burmistrz, Zastępca 

Burmistrza, Przewodniczący Rady i Wiceprzewodniczący. Podczas pobytu, który związany 

był z 15-leciem nadania praw miejskich podpisano odnowienie partnerstwa. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czym będzie dla mieszkańców to partnerstwo? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że przez odnowienie partnerstwa władze węgierskie 

chcą nie tylko współpracy „na papierze” ale przede wszystkim wymiany młodzieży szkolnej, 

wymiany członków klubów seniora, a nawet kulinarii. Zaproponowali także udział w 

przyszłorocznych dożynkach ze swym stoiskiem kulinarnym. 

Więcej pytań nie było.  

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga i stanowi ono załącznik nr 3 do 

protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informację Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawił  

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Lech żak zapytał o zarządzenie dotyczące powołania Administratora Bezpieczeństwa 

Informacji i o przybliżenie pkt. 33 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że jeśli chodzi o administratora to musi być taka 

osoba powołana bo zobowiązuje nas do tego ustawa i jest to Pan Łukasz Szamborski. 

Natomiast jeśli chodzi o spotkanie  w sprawie przejmowania ziemi będących własnością 

Agencji to uczestniczyła w nim Pani Burmistrz musi w tym temacie skontaktować się z Panią 

Burmistrz.  

Przewodniczący Rady zaproponował, że może wyjaśnić ten punkt. Wyjaśnił, że w 

zasobach nieruchomości rolnych Agencji znajdują się grunty, które mogłyby być przydatne 

dla mieszkańców Gminy. Chodzi o to aby przejąć te grunty nieodpłatnie na rzecz Gminy na 

prowadzenie działalności statutowej. Jest to działka w Starym Bojanowie za boiskiem 

sportowym w kierunku Przysieki. Radny Splisteser dodał, że taka działka jest także w 

Wonieściu, obecnie dzierżawi ją czterech rolników i także ma ona być przekazana Gminie. 

Radny Alfred Splisteser zapytał także o pkt. 34 i 36. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że spotkanie z Członkiem Zarządu Województwa 

wielkopolskiego dotyczyło podjęcia wspólnych działań samorządu województwa, powiatów i 

gmin propagujących zdrowy styl życia. Ma to służyć uświadamianiu młodzieży jakie są 

skutki stosowania dopalaczy wśród młodzieży. Natomiast spotkanie dotyczące badań 

archeologicznych w Bruszczewie to  Uniwersytet w Poznaniu chce uświetnić tą perełkę, którą 

już jest Bruszczewo i chce wspomóc te działania. Było to pierwsze takie spotkanie, o 

kolejnych będzie informacja na bieżąco. 
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Ad.7. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z 

przeprowadzonej kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu.  

Protokół przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Łączny. Protokół 

stanowi załącznik nr 5.  

 Pytań do przedstawionego protokołu nie było wobec czego Przewodniczący 

Rady przystąpił do przegłosowania przedstawionego protokołu.  W głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” przyjęciem zmienionego porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

  

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

 

 Sołtys Żegrówka – Henryk Skorupiński zapytał o „bałagan przy torach biegnących 

wzdłuż drogi”. Kiedy zostaną zakończone prace związane z wykaszaniem i posprzątaniem 

wykoszonej trawy?  

 

W tym momencie obrad ogłosił 15  minut przerwy – godz. 16:45.  

Obrady wznowiono o godz. 17:00 w niezmienionym składzie – 15 radnych. 

 

Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 

dalszego biegu, 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski, który 

wyjaśnił, że Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników, powołany uchwałą Rady na 

posiedzeniu w dniu 1 lipca 2015 r. dokonał analizy zgłoszeń kandydatów na ławników pod 

względem formalnym. 

Zespół sprawdził, czy przedłożone zgłoszenia spełniają wymogi formalne, określone 

w ustawie z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych.  Dokonując analizy 

załączonych dokumentów Zespół stwierdził, że zgłoszenie kandydata Pana Jerzego Przybyłka 

nie spełnia wymagań formalnych. Kandydat załączył nieaktualne zdjęcia. 

Zgodnie z art. 162 § 10 przywołanej ustawy przygotowany został w odniesieniu do 

w/w przypadku projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które 

pozostawia się bez dalszego biegu. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/56/15 w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego 

biegu. 

 

2) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek 

Zamiejscowy w Lesznie, 

 

             Projekt uchwały przedstawił także Przewodniczący Rady, który wyjaśnił, że rady 

gmin zasięgają od Komendanta Wojewódzkiego Policji albo Komendanta Stołecznego Policji 

informacji o kandydatach na ławników.  

           Przedmiotowa uchwała zawiera ponadto stosowne zobowiązanie Przewodniczącego 

Rady do wykonania uchwały, tj. do wystąpienia w imieniu Rady do właściwego komendanta 

wojewódzkiego Policji o informacje o kandydatach na ławników. W przypadku wyborów 

ławników dokonywanych przez Radę Miejską Śmigla właściwym organem do udzielenia 

informacji o kandydatach na ławników jest Wielkopolski Komendant Policji w Poznaniu.   

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/57/15 w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek Zamiejscowy w 

Lesznie. 

 

3) w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie, 

 

           Projekt uchwały przedstawił także Przewodniczący Rady i na wstępie w § 1 pkt 1 

zgłosił błąd pisarski. W treści tego punktu zamiast słów, że zasięga się informacji o 

„kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Poznaniu Ośrodek Zamiejscowy w 

Lesznie” powinno być  „kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie”. 

            Następnie wyjaśnił jak w poprzedniej uchwale, że rady gmin zasięgają od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji albo Komendanta Stołecznego Policji informacji o 

kandydatach na ławników.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 
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Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/58/15 w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kościanie. 

 

4) w sprawie przekazania wniosku, 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt tej uchwały był omówiony przy 

wprowadzeniu go do porządku sesji i zapytał radnych czy wymaga ona dodatkowych 

wyjaśnień? 

Nikt nie zgłosił uwag do projektu uchwały, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/59/15 w sprawie przekazania wniosku. 

 

5) w sprawie przyjęcia „Strategii  Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do  roku 

2025”, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Magdalena Drótkowska – pracownica OPS w 

Śmiglu, która wyjaśniła, że do wyłącznej właściwości rady należy podejmowanie uchwał w 

innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. Delegację taką 

stanowią przepisy ustawy o pomocy społecznej, w której w art. 17 ust 1 pkt 1 do zadań 

własnych gminy o charakterze obowiązkowym przypisano opracowanie i realizację gminnej 

strategii rozwiązywania problemów społecznych ze szczególnym uwzględnieniem 

programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. 

W ramach budowania Strategii Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do Roku 2025 

dokonano diagnozy otoczenia a także zasobów i potencjałów do realizacji podstawowych 

zadań Gminy w ramach kreowania polityki społecznej umożliwiającej rozwiązywanie 

problemów społecznych i rozwój społeczności lokalnej. 

Następnie dokonano przeglądu realizowanych gminnych programów w zakresie 

polityki społecznej, które wpływają na poziom i kierunki realizacji  zadań na rzecz rozwoju 

społeczności lokalnej. W dokumencie przedstawiono również podstawowe cele i priorytety 

jakie wytyczają dokumenty strategiczne na różnych poziomach samorządu. Strategia Polityki 

Społecznej Gminy Śmigiel do Roku 2025 w pełni wpisuje się w powyższe zapisy i jest 

zgodna z kierunkiem rozwoju społecznego w naszym kraju. 

W ramach Strategii określono misję i wizję przyszłości Gminy. W dokumencie 

wskazano cele strategiczne, które określono jako priorytety polityki społecznej Gminy w 

zakresie rozwiązywania problemów społecznych:  

1) Łagodzenie skutków oraz minimalizacja zagrożeń powodujących wykluczenie 

społeczne.  

2) Tworzenie warunków do samodzielnego rozwiązywania problemów życiowych 

oraz aktywnego rozwoju osób i rodzin. 

3) Budowanie zintegrowanej społeczności, która posiada potencjał do  kreowania 

skutecznego systemu oparcia społecznego. 
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Dla każdego z celów wskazano cele szczegółowe, które powinny być podstawą 

podejmowania decyzji programowych wszystkich instytucji zaangażowanych w realizację 

polityki na rzecz rozwiązywania problemów społecznych Gminy Śmigiel,  a w szczególności 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu.  

Realizacja Strategii będzie podlegała monitorowaniu przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej i zgodnie z wizją powinna tworzyć mieszkańcom przyjazne warunki, 

umożliwiające wysoki poziom życia poprzez zrównoważony rozwój gospodarczy, 

profesjonalną edukację, bogatą ofertę usług społecznych i integrację społeczności lokalnej. 

Następnie przekazała jakie autopoprawki proponuje się do niniejszej strategii. Na str. 11 w 

tabeli popełniono błąd merytoryczny i zmieniono kwotę wydatków na cele mieszkaniowe 

poniesione w mieście Kościan z kwoty ponad 58 tys. zł na kwotę prawi 30 tys. zł. W tej samej 

tabeli dodano także dane z 2013 roku.Na str. 19 zmieniono zapis dotyczący tzw. 

„Wieczorynki” oraz zapis że na terenie powiatu mają swoją siedzibę dwa szpitale: 

 Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Kościanie, Szpital im. Teodora 

Dunina, z oddziałem w Śmiglu, który świadczy mieszkańcom usługi rehabilitacyjne, 

 Wojewódzki Szpital Neuropsychiatryczny im. Oskara Bielawskiego w Kościanie, z 

oddziałem w Wonieściu (wykreślono oddział w Czarkowie).  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/60/15 w sprawie przyjęcia „Strategii  Polityki Społecznej Gminy Śmigiel do  roku 

2025”. 

 

6) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami  dziecięcymi  oaz 

dziennymi opiekunami,  

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Śmigla – Maja Moskwa – Loman, która 

wyjaśniła, że uchwała ta przyjmuje następujący plan nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami: 

1) kontrola warunków i jakości świadczonej opieki w żłobkach prowadzonych na terenie 

Gminy Śmigiel – raz w roku; 

2) kontrola warunków i jakości świadczonej opieki w klubach dziecięcych 

prowadzonych na terenie Gminy Śmigiel – raz w roku; 

3) kontrola warunków i jakości świadczonej opieki przez dziennych opiekunów z terenu 

Gminy Śmigiel – raz w roku. 

Niezależnie od planu nadzoru przyjętego w niniejszej uchwale, pierwszą kontrolę 

przeprowadza się w terminie do trzech miesięcy od dnia wpisu podmiotu do rejestru żłobków 

i klubów dziecięcych lub wykazu dziennych opiekunów. W przypadku powzięcia informacji 

o nieprawidłowościach w organizacji i funkcjonowaniu żłobka oraz klubu dziecięcego, 
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czynności nadzorcze prowadzone są także poza planem nadzoru. Czynności nadzorcze 

dokonują osoby upoważnione przez Burmistrza Śmigla, które są uprawnione w szczególności 

do: 

1) wstępu na teren nieruchomości, obiektu, lokalu lub ich części w dniach i godzinach, w 

których działalność jest wykonywana lub powinna być wykonywana; 

1) żądania ustnych lub pisemnych wyjaśnień, okazania dokumentów lub innych 

nośników informacji oraz udostępnienia danych mających związek z przedmiotem 

nadzoru; 

2) dostępu do dokumentacji pracowniczej osób zatrudnionych w nadzorowanych 

żłobkach lub klubach dziecięcych. 

W przypadku stwierdzenia, że podmiot prowadzący żłobek, klub dziecięcy albo dzienny 

opiekun nie spełnia standardów dotyczących sprawowanej opieki, organ sprawujący nadzór 

zobowiązuje go do usunięcia stwierdzonych nieprawidłowości w wyznaczonym terminie. 

Podmiot prowadzący żłobek lub klub dziecięcy albo dzienny opiekun ma prawo zgłoszenia na 

piśmie umotywowanych zastrzeżeń do ustaleń organu sprawującego nadzór, w terminie 7 dni 

od dnia otrzymania informacji o stwierdzonych nieprawidłowościach. W razie  

nieuwzględnienia zastrzeżeń, w całości lub w części, organ sprawujący nadzór sporządza 

stanowisko na piśmie i przekazuje je podmiotowi prowadzącemu żłobek lub klub dziecięcy 

albo dziennemu opiekunowi. W celu zbadania, czy i w jakim zakresie są realizowane 

zalecenia pokontrolne organ sprawujący nadzór może prowadzić czynności sprawdzające. W 

przypadku nieusunięcia w wyznaczonym terminie nieprawidłowości Burmistrz Śmigla 

wykreśla z rejestru żłobek lub klub dziecięcy albo rozwiązuje umowę z dziennym opiekunem 

bez zachowania okresu wypowiedzenia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/61/15 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami  dziecięcymi  oaz 

dziennymi opiekunami. 

 

7) w sprawie zmiany siedziby lokalu Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 6 w 

Poladowie dla wyborów do Paramentu RP zarządzonych na dzień 25 

października  2015  r., 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Marta Kowalska – pracownik Urzędu Miejskiego i 

wyjaśniła, że zgodnie z przepisami ustawy Kodeks wyborczy właściwa rada gminy dokonuje 

na wniosek Burmistrza zmian siedzib obwodowych komisji wyborczych. Proponuje się 

zmianę siedziby lokalu obwodowej komisji wyborczej nr 6 z Świetlicy Wiejskiej w 

Poladowie do Przedszkola Samorządowego w Śmiglu przy al. Bohaterów 7.  
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Zmianę lokalu proponuje się na planowane 25 października 2015 roku wybory do 

Parlamentu RP. Na świetlicy wiejskiej w Poladowie w tym czasie odbywa się wesele. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Przewodniczący Rady zauważył, że przenosząc lokale wyborcze powodujemy 

zamieszanie. Przenosimy lokale wyborcze i mieszkańcy nie wiedzą gdzie maja głosować. 

Należy ujednolicić tą kwestię i nie powodować zamieszania. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak zauważył, że komisja także na 

ten temat dyskutowała i też zajęła takie stanowisko. 

Zastępca Burmistrz Śmigla przekazał, że ze strony Urzędu zostaną podjęte stosowne 

działania aby poinformować wszystkich mieszkańców gdzie jest lokal wyborczy. Jeśli chodzi 

o same lokale to trzeba się temu przyjrzeć. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/62/15 w sprawie zmiany siedziby lokalu Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 6 w 

Poladowie dla wyborów do Paramentu RP zarządzonych na dzień 25 października  2015  r. 

 

8) w sprawie nie  wyrażenia zgody na przejęcie  działki oznaczonej nr geod.  82, 

położonej w Robaczynie, 

 

Ten projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szymacher – Pracownik Urzędu i 

wyjaśnił, że działka, o której mowa według informacji z rejestru gruntów stanowi w części 

tereny różne i w części inne tereny zabudowane. Na przedmiotowej działce zlokalizowany 

jest zabytkowy cmentarz ewangelicki w Robaczynie, który wpisany jest wraz z budynkami 

bramnymi i nagrobkami do rejestru zabytków. Do rejestru zabytków odrębnie wpisane zostały 

także 3 tablice fundacyjne Bojanowskich umieszczone w kaplicach (piaskowce, barokowe i 

klasyczne) oraz wykonany w 1789 roku z piaskowca klasycystyczny pomnik grobowy 

Bojanowskich. W chwili obecnej wg wypisu z rejestru gruntów właścicielem w/w działki jest 

Ewangelicka Gmina Kościelna w Starym Bojanowie. Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków 

w Poznaniu, Delegatura w Lesznie próbował ustalić następcę prawnego Ewangelickiej Gminy 

Kościelnej w Starym Bojanowie. Niestety nie udało się ustalić następcy prawnego w/w 

podmiotu. Reprezentujący Skarb Państwa Starosta Kościański odrzucił wniosek o 

stwierdzenie własności cmentarza przez Skarb Państwa z mocy prawa a Parafia Ewangelicko-

Augsburska w Lesznie odżegnała się od własności cmentarza ewangelickiego w Robaczynie. 

Cmentarz w chwili obecnej pozostaje bez właściciela i od wielu lat systematycznie niszczeje 

oraz popada w ruinę. W 2015 roku Gmina Śmigiel wykonała prace porządkowe na terenie 

cmentarza ewangelickiego. Koszty formalno-prawne związane z przejęciem nieruchomości 

poniosłaby Gmina Śmigiel. Przejęcie przez Gminę Śmigiel w/w działki wraz z cmentarzem 

ewangelickim wiąże się w pierwszej kolejności z wydatkiem z budżetu znacznych kwot na 
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jego remont i konserwacje a następnie wydatkowaniem corocznie pieniędzy na bieżącą jego 

konserwacje. Z uwagi na duże obciążenie budżetu Gmina Śmigiel nie wyraża zgody na 

przejęcie zabytkowego cmentarza ewangelickiego w Robaczynie. W obecnej sytuacji brak 

jest także możliwości nabycia - przejęcia przedmiotowej nieruchomości, ponieważ nie ma 

właściciela tj. podmiotu reprezentującego Ewangelicką Gminę Kościelną w Starym 

Bojanowie lub następcy prawnego omawianego podmiotu. Gmina Śmigiel nie spełnia 

również warunków, by ubiegać się o przejęcie działki nr geod. 82 poprzez zasiedzenie. 

Jednak z uwagi na duże znaczenie w zakresie ochrony dziedzictwa kulturowego zabytkowego 

cmentarza ewangelickiego w Robaczynie Gmina Śmigiel w budżecie wyodrębni środki 

finansowe na coroczne bieżące prace porządkowe przedmiotowego terenu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że cmentarz ten to ciągły problem. 

Kilkakrotnie próbował on skontaktować się z gminą ewangelicką aby omówić sprawy 

sprzątania, porządku i własności na tym terenie, jednak nikt nie chce tego. Próbował także z 

Dyrektorem Muzeum w Lesznie skontaktować się z gminami ewangelickimi tak by 

przynależały do fundacji polsko – niemieckiej, jednak tego też nie chcą bo musieliby 

partycypować w kosztach utrzymania. Dlatego też uważa, że nie należy tego przejmować. 

Przewodniczący Rady zauważył ponadto, że Gmina ma inne określone zadania. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał klem zapytał co dalej? Czy będziemy to utrzymywać 

te obiekty w takim stanie w jakim nas stać czy będziemy czekać aż dojdzie do całkowitego 

rozkłady i sprawa sama się rozwiąże. 

Radny Sławomir Grzelczyk powiedział, że warto powtórzyć to co było na Wspólnym 

posiedzenie czyli, że tak naprawdę to zależy gminie ewangelickiej tylko na gruntach, które 

przynoszą dochód, a poza wydatkami ten teren nic nie przyniesie. Także uważa, że tego nie 

należy przejmować. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że nie jest to nasz teren i nie możemy na to łożyć, 

jedynie możemy zrobić tam porządek i takie prace zostały wykonane. Następnie poprosił 

Pana Tomasza Pawlaka – Kierownika ZGKiM o zabranie głosu w tym temacie. 

O godz. 17:40 radny Włodzimierz Drótkowski opuścił salę obrad. W sesji uczestniczy 

14 radnych. 

Kierownik Zakładu Budżetowego wyjaśnił, że to co można było zrobić to zakład 

dostał zlecenie i to wykonał, jednak jeżeli to ma być robione raz do roku to nie ma to 

najmniejszego sensu. 

 Zastępca Burmistrza zaproponował, że można jeszcze spróbować zaktywizować do 

tego szkoły. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/63/15 w sprawie nie  wyrażenia zgody na przejęcie  działki oznaczonej nr geod.  82, 

położonej w Robaczynie. 
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9) w sprawie ustalenia wysokości stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na 2015 rok, 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt tej uchwały był omawiany przy 

wprowadzaniu go do porządku sesji i zapytał radnych czy wymaga ona dodatkowych 

wyjaśnień? 

Radny Alfred Splisteser zapytał czy ustalona w tej uchwale kwota jest na ten rok? 

Skarbnik Śmigla odpowiedział, że tak. 

Nikt więcej nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/64/15 w sprawie ustalenia wysokości stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na 2015 rok. 

 

10) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt tej uchwały także był omawiany przy 

wprowadzaniu go do porządku sesji i zapytał radnych czy wymaga ona dodatkowych 

wyjaśnień? 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę aby w uzasadnieniu rozpisane były przy 

konkretnych zadaniach kwoty. 

Nikt więcej nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/65/15 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 
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11) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel  na lata 2015-2025, 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt tej uchwały także był omawiany przy 

wprowadzaniu go do porządku sesji i zapytał radnych czy wymaga ona dodatkowych 

wyjaśnień? 

Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XI/66/15 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel  

na lata 2015-2025. 

 

Ad.11.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.12. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 

 Na pytanie sołtysa z Żegrówka odpowiedział Zastępca Burmistrza Śmigla i wyjaśnił, 

że wykoszone zostały tereny należące do Gminy.. Pozostałe tereny należą do spółki 

melioracyjnej i powiatu. Zostaną przygotowane pisma do właścicieli o uporządkowanie tych 

terenów. 

 

Ad. 13. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja 

planowana jest na 24 września. Następnie zaprosił radnych i Burmistrza Śmigla do udziału w 

turnieju samorządowym, który odbędzie się 12 września. Kolejne zaproszenie skierował do 

wszystkich obecnych na sali na dożynki powiatowo – gminne, które odbędą się 30 sierpnia na 

stadionie miejskim w Śmiglu. 

Następnie głos zabrał Zastępca Burmistrza Śmigla, który usprawiedliwił nieobecność 

na sesji Pani Burmistrz, która jest chora. 

Radny Alfred Splisteser zaapelował do sołtysów aby zgłaszali do Biura Rady 

lokalizacje nowopowstałych wysypisk śmieci jeżeli takie są. 
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Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę na nieprzyjemny zapach jaki wydostaje się 

z przepompowni przy RSP w Spławiu, oraz zapytał o wieloletni plan modernizacji urządzeń 

wodociągowo – kanalizacyjnych.  

Prezes Zakładu Wod – Kan wyjaśniła, że zamontowano już filtry antyodorowe na 

przepompowni w Spławiu i powinno to pomóc.  Jeśli chodzi o plan to jest taki 

przygotowywany bo aktualny planuje zrealizować do połowy 2016 roku w całości. Aby 

planować inwestycje musi zostać poparte mapami ze starostwa. Planowana jest jeszcze w tym 

roku wymiana rur azbestowych  wodociągowych na rury PCV tak by można było zwiększyć 

ciśnienie. Jest to odcinek najdłuższy ok. 800 m. w Chełkowie. Łącznie rur azbestowych w 

azbeście i żeliwie jest 34 km w naszej Gminie.   

Radny Krzysztof Łączny zaapelował do radnego rady powiatu o drogę w Starej 

Przysiece Drugiej. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał Burmistrza czy Gmina musiała wypłacić 

odszkodowanie pracownikowi zwolnionemu dyscyplinarnie.  

Zastępca Burmistrza Śmigla oddał głos Pani Mecenas – Małgorzacie Sikorskiej, która 

prowadziła sprawę. 

Pani Mecenas wyjaśniła, że została zawarta ugoda przed Sądem Pracy i gmina 

wypłaciła odszkodowanie na podstawie tej ugody. 

Radny Lech Żak zapytał gdzie wypłata została umieszczona w kosztach. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że w kosztach wynagrodzeń pracowniczych. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że nie do końca to zwolnienie dyscyplinarne 

było przemyślane skoro pracownik wygrał. 

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział, że była to ugoda a nie wygrana 

pracownika, tak naprawdę Sąd zawezwał obydwie strony do zawarcia ugody gdyby zapadł 

wyrok to musiałaby toczyć się sprawa. Sąd dał jasno do zrozumienia, że wyrok mógłby być  

pozytywny w jedna bądź drugą stronę. W związku z czym wypracowano ugodę i nie można 

mówić, że pracownik wygrał. Była to ugoda, porozumienie stron.  

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że szkoda że radni o niektórych rzeczach nie 

wiedzą.  

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział, że nie było takiej potrzeby ponieważ 

sprawy pracownicze leżą w kompetencjach Burmistrza a nie Rady. 

 Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że owszem kompetencje kompetencjami ale 

jeśli chodzi o finanse to dotyczy Rady. Rada jest organem stanowiącym, a Burmistrz 

wykonawczym i chciałby aby współpraca układała się dobrze. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 14. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji., a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XI  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:25. 

 

 

 

Protokołowała:          Przewodniczył: 

         

  

Justyna Rzepecka                 Wiesław Kasperski 

           Przewodniczący  

                          Rady Miejskiej Śmigla 


